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Vragen en antwoorden 

Vraag 1 

Waarom is ervoor gekozen om pas een nieuwe woonvisie op te stellen na het sluiten van het 

Regionaal Woonakkoord en de prestatieafspraken? Had het niet meer voor de handgelegen om 

deze afspraken te maken op basis van een nieuwe/geactualiseerde woonvisie?  

Antwoord 1 

In het Regioakkoord zijn alleen afspraken gemaakt over het totaal en sociaal aantal woningen. 

Welke woningtypen dit moeten zijn en voor welke doelgroepen mag lokaal ingevuld worden. Dit 

werken we uit in de Woonvisie voor Ridderkerk. Daarnaast worden in de Woonvisie ook 

kwalitatieve aspecten benoemd. Hierover zijn in het Regioakkoord geen afspraken gemaakt.  

Voor de prestatieafspraken is ook het Regioakkoord gevolgd. Als er echter belangrijke zaken uit 

de Woonvisie naar voren komen die in de prestatieafspraken vastgelegd moeten worden, dan is 

dat mogelijk met een aanvulling of wijziging hierop. In de tijd was het niet haalbaar eerst een 

nieuwe Woonvisie gereed te hebben: het Regioakkoord is op 31 januari 2019 bekrachtigd; in deze 

collegeperiode kon onmogelijk daaraan voorafgaand een nieuwe Woonvisie worden opgesteld. 

Vraag 2a 

U stelt voor om een extern adviesbureau een woningmarktanalyse/woningbehoefteraming te laten 

uitvoeren. Kunt u aangeven wat zo’n onderzoek/analyse concreet inhoudt en welke punten hierin 

standaard worden meegenomen? 

Antwoord 2a 

Voor de woningmarktanalyse/woningbehoefteraming wordt eerst gekeken naar de huidige situatie: 

de omvang en samenstelling van de woningvoorraad, de huishoudensamenstelling en de 



combinatie van beide. Daarna wordt een toekomstverkenning gedaan. Daarbij wordt rekening 

gehouden met veranderingen in de (geprognosticeerde en gewenste) omvang en samenstelling 

van de bevolking op termijn en de manier waarop mensen in de toekomst (willen en kunnen) 

wonen. Hiervoor worden aannamen gedaan. Het verschil tussen in de toekomst benodigde 

voorraad en de huidige voorraad is de opgave. Dit kan gespecificeerd worden naar eigendom, 

woningtype en prijsklasse. Andere overwegingen, zoals ruimtelijke en financiële mogelijkheden, 

en politieke keuzen spelen uiteindelijk ook een rol. 

Vraag 2b 

Voorafgaand aan de totstandkoming van de Woningbouwstrategie in 2011 is uitgebreid 

onderzocht hoe Ridderkerkers willen wonen en hoe zij willen dat hun woonomgeving er uitziet, 

hoe zij willen samenleven en welke voorzieningen zij in de buurt willen hebben. De resultaten van 

dit onderzoek zijn vastgelegd in het rapport ‘Woontest’. Dit is een uitstekend rapport dat een schat 

aan informatie bevat. Wilt u bij het uitvoeren van de woningmarktanalyse/woningbehoefteraming 

ook de opzet en onderzoeksmethodiek van dit rapport betrekken? 

Antwoord 2b 

De individuele woningbehoefte van Ridderkerkers en hun ideeën over de belangrijkste opgaven in 

hun wijk en de gemeente vinden wij van groot belang. In overleg met het adviesbureau dat de 

opdracht krijgt wordt bekeken hoe de inbreng van inwoners opgehaald kan worden. Dat kan 

bijvoorbeeld met een bewoners enquête. Hierbij wordt ook gekeken naar de opzet en 

onderzoeksmethodiek van het rapport ‘Woontest’. 

Vraag 3a 

In de startnotitie geeft u aan dat de woningmarktanalyse/woningbehoefteraming en de resultaten 

die daaruit voortvloeien in ieder geval worden besproken tijdens een stakeholdersbijeenkomst, 

een bewonersbijeenkomst en een commissiebijeenkomst.  

Worden inwoners, ondernemers, wijkoverleggen/platforms, Wooncompas, Progressie en andere 

(lokale) professionals ook al actief betrokken in het voortraject, dus voor de bespreking van de 

woningmarktanalyse/woningbehoefteraming tijdens de genoemde bijeenkomsten? Zo ja, op welke 

wijze? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 3a 

Dit is nog niet uitgewerkt en wordt met het adviesbureau dat de opdracht krijgt verder ingevuld. 

Participatie is een belangrijk aandachtspunt. 

Vraag 3b 

Kunt u toezeggen dat naast de genoemde stakeholders ook de Jongerenraad en lokale ouderen-/ 

en seniorenorganisaties betrokken worden bij de totstandkoming van de woonvisie en de 

gelegenheid krijgen om een advies uit te brengen? 



Antwoord 3b 

Ja, zij worden uitgenodigd voor de bewoners- of stakeholdersbijeenkomsten. 

Vraag 4a 

In Ridderkerk zijn de afgelopen jaren vooral dure woningen gebouwd en is de sociale 

woningvoorraad ingekrompen. Welke mogelijkheden ziet u om de komende jaren meer betaalbare 

woningen te bouwen, waaronder ook voor jongeren, ouderen en eenpersoonshuishoudens? 

Antwoord 4a 

Uit de woningmarktanalyse/woningbehoefteraming moet blijken welke woningen (eigendom, 

woningtype en prijsklasse) voor welke doelgroepen gebouwd moeten worden. Daarop kan niet 

worden vooruitgelopen. 

Vraag 4b 

U geeft aan te willen sturen op een goede balans in huishoudens binnen een wijk. Dat 

onderschrijven wij. Uit diverse onderzoeken blijkt dat mensen het gelukkigst zijn in gemengde 

wijken. Betekent dit bijvoorbeeld ook dat het de bedoeling is om sociale (huur)woningen toe te 

voegen aan wijken waar deze woningen niet of nauwelijks zijn? 

Antwoord 4b 

Dit moet blijken uit de Woonvisie en als dat blijkt wordt ook bezien welke feitelijke mogelijkheden 

daartoe zijn.  

Vraag 4c 

In Ridderkerk moeten tot 2030 minimaal 1150 woningen worden bijgebouwd, waaronder ook 

sociale huurwoningen. Bij veel van de herstructureringsplannen van Wooncompas worden meer 

sociale huurwoningen gesloopt dan teruggebouwd. In hoeverre is het de bedoeling om deze 

plannen gelet op de woningnood en de woningbouwopgave voor Ridderkerk opnieuw tegen het 

licht te houden en te kijken of minimaal hetzelfde aantal woningen en liefst nog meer kunnen 

worden teruggebouwd? 

Antwoord 4c 

Dat meer sociale huurwoningen werden gesloopt dan teruggebouwd is een oude 

prestatieafspraak met Wooncompas. Begin dit jaar zijn nieuwe prestatieafspraken met 

Wooncompas gemaakt, waarbij is afgesproken dat de sociale corporatievoorraad in 2030 

minimaal gelijk is aan de sociale corporatievoorraad op 1 januari 2019. Ook hierbij geldt dat niet 

op uitkomsten vooruit kan worden gelopen.  

Vraag 5a 

In de startnotitie geeft u aan dat het de bedoeling is om ook naar nieuwe woonvormen te kijken. 

De PvdA Ridderkerk vraagt daar al langer om. Wordt daarbij ook gekeken naar microwoningen en 



naar mogelijkheden om leegstaande gebouwen zoals kantoorpanden en kerken om te bouwen tot 

woningen? Graag uw antwoord toelichten. 

Antwoord 5a 

Het herbestemmen van bijvoorbeeld kantoorpanden en kerken is niet iets nieuws. Bij het 

onderzoek wordt bezien welke soorten nieuwe woonvormen nodig, gewenst en mogelijk zijn.   

Vraag 5b 

Wordt bij het opstellen van de woonvisie ook het eerdere onderzoek naar de mogelijkheden voor 

Tiny Houses in Ridderkerk betrokken? Graag uw antwoord toelichten. 

Antwoord 5b 

Naar kleine woonvormen in algemene zin wordt zeker gekeken. Het college ziet tiny houses 

echter niet als oplossing voor het huisvesten van grote doelgroepen. Slechts een klein groepje 

bewoners kiest er bewust voor om klein te wonen vanuit een ideologische grondslag. Ook gezien 

de tijdelijkheid van tiny houses, waardoor de continuïteit van het woningaanbod niet gewaarborgd 

is. Daarbij komt dat locaties voor tiny houses niet voor het grijpen liggen. Toekomstige projecten 

voor permanente woningbouw belemmeren en tevens basisinvesteringen vragen. Wij zetten 

daarom vooral in om onze toekomstige woningbouwopgave via permanente woningbouw te 

realiseren. In de ‘Afdoeningsbrief motie 2017-139 inzake onderzoek tiny houses’ van 1 juni 2018 

(kenmerk: 1326521) en ‘Beantwoording schriftelijke vragen ex artikel 40 RvO inzake 

mogelijkheden voor Tiny Houses in Ridderkerk’ van 19 oktober 2018 (kenmerk: 1356839) bent u 

geïnformeerd over de wijze waarop wij met tiny houses omgaan. 
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